
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim                                            
 
 

P r o t o k ó ł   Nr XVIII/08 
 
z XVIII-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 12 lutego 
2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 15,30. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych. 
Nieobecna – radna K. Wysokińska. 
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                 - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski 
- Kandydat na Skarbnika Miasta          - Daniel Karaźniewicz                      -   
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele lokalnej prasy i TV 
-obywatele miasta 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołu z XVII - tej sesji Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego  
    Funduszu Ochrony  Środowiska i Gospodarki Wodnej w Nowym Mieście Lubawskim na  
    rok 2008. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia uwagi do projektu zmian miejscowego planu  
    zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmian miejscowego planu zagospodarowania  
     przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 
11.Podjęcie uchwały w sprawie pobierania opłat za ustawianie reklam i tablic informacyjnych  
     na  terenie gminy miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania stypendiów sportowych oraz  
      stypendiów za wyniki w sporcie. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie podejmowania czynności zmierzających do pozyskiwania  
      środków finansowych w ramach programów Unii Europejskiej oraz innych programów  
      celowych. 
14.Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na rozpoczęcie prac zmierzających do  
     przystąpienia do Międzynarodowej Sieci Miast Slow Cities przy współpracy Samorządu  
     Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
15.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowym  
     Mieście Lubawskim. 



16.Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej w Nowym  
      Mieście Lubawskim. 
17.Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej za rok 2007. 
18. Sprawozdanie z wyników kontroli Komisji Rewizyjnej. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
20. Zakończenie sesji 

Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy wymagana liczba radnych, a więc obrady są 
prawomocne.   

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego – 
Adama Kłosowskiego, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
(przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego – Adama Kłosowskiego 
na sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Rada Miejska nie wprowadziła zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad. 
 

Ad. pkt. 4 
Protokół z XVII-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłoŜony do wglądu w Referacie 
Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli moŜliwość 
zapoznania się z jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – R. Koszewski oraz pozostali 
radni nie zgłosili zastrzeŜeń do protokołu. Protokół z XVII-tej sesji  Rady Miejskiej został 
przez Radę Miejską przyjęty jednomyślnie (14 „za”).  

 
Ad. pkt. 5 

Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję.  
 Rada przyjęła powyŜszą informację nie zgłaszając uwag. 
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu. 
 

Ad.pkt.6 
W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Na wspólnych posiedzeniach komisji zostało zgłoszone zapytanie dot. kasy Urzędu 
Miejskiego i MPGK sp.z o.o. 
Radny – A. Kłosowski 
Zapytał: 
- czy starostwo powiatowe partycypowało w kosztach remontu i wyposaŜenia sali posiedzeń. 
Radna – M. Czernysz 
W imieniu dzieci Wincentówki dziękuję za finansowanie obiadów. 
Radna – L. Karczyńska 
-w ostatnim czasie do Gazety Nowomiejskiej wpłynęły 2 pisma od obywateli Nowego Miasta 
w sprawie wody. W ogłoszeniu, które zostało wywieszone dnia 21.I.br. jest napisane, Ŝe na 
prośbę mieszkańców wyjaśniamy tę sprawę. Mnie się wydaje, Ŝe to nie powinno być na 
wniosek mieszkańców. JeŜeli woda jest codziennie badana, to mieszkańcy powinni wiedzieć 
od MPGK w jakim stanie jest woda. Mieszkańcy powinni o tym wiedzieć duŜo wcześniej. 



Oczywiście stan wody był krytyczny, straszny zapach przez prawie trzy tygodnie. Za późno 
wyszły ogłoszenia o tym stanie wody.  Wiedzieliśmy, Ŝe stan będzie niedobry 18.01., a 
ogłoszenia pojawiły się dopiero 21.01.br. Mieszkańcy oś. Marianowo pytają się czy będzie 
jakakolwiek rekompensata dla odbiorców miasta, poniewaŜ woda była nie do uŜycia. Bardzo 
wiele starszych osób w tym czasie było chorych na zaburzenia jelitowe i mówią, Ŝe było to 
spowodowane przez wodę. Gdyby mieszkańcy wiedzieli duŜo wcześniej to nagromadzili by 
sobie wody. Do dnia dzisiejszego woda nie jest do uŜytku. 
Wniosek mój jest taki, aby zwrócić uwagę MPGK, Ŝe jeŜeli stan wody będzie  niewłaściwy, 
to o tym naleŜy duŜo wcześniej poinformować mieszkańców miasta, a nie po fakcie. 
- korzystając z obecności nowego prezesa MPGK sp. z o.o. chciałabym po 2 latach doprosić 
się, aby chodnik przy ul. Lipowej został wreszcie naprawiony, gdyŜ  jest bardzo zapadnięty, 
szczególnie na skrzyŜowaniu ul. Wiązowej i Lipowej. 
Radny – B. Cieplak 
Wykorzystując obecność środków masowego przekazu chciałbym zwrócić się do 
mieszkańców Nowego Miasta, Ŝeby powstrzymywali się ze spalaniem takich odpadów jak: 
buty, skóry, szmaty w paleniskach domowych. Są pierwsze sygnały, gdzie mieszkańcy 
zaczynają pisać, Ŝe sytuacja jest trudna. Szczególnie kiedy jest niskie ciśnienie i duŜa 
wilgotność powietrza, a miasto połoŜone jest w kociołku. Nie znam przepisu  na podstawie, 
którego moŜna wejść  do indywidualnego gospodarstwa domowego, aby to sprawdzić. 
Jedynie na zasadzie ogłoszeń, próśb moŜna wywrzeć jakiś skutek. 
Radny -_ M. Deja 
Odnośnie wody mam podobne wątpliwości co radna Karczyńska. Jakie czynności podjęło 
Miejskie Centrum Zarządzania Kryzysowego, bo do dnia dzisiejszego w komunikatach na 
BIP takowych informacji nie ma. Czy będzie jakiś oficjalny komunikat? 
Na ręce p. Przewodniczącego złoŜył w tym zakresie interpelację na piśmie, oczekując 
pisemnej odpowiedzi. Interpelacja stanowi zał. Nr 3a do protokołu. 
Z kolei Przewodn. RM – A. Nadolski odczytał interpelację radnego – Adama Strausa złoŜoną 
na piśmie w imieniu mieszkańców, stanowiącą zał. Nr 3b do protokołu. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Interpelacje zgłoszone przez radnych na piśmie przekaŜę p. Burmistrz. 
Wiceprzewodn. RM – J. Kopiczyński 
Zapytał czy w związku z planowaną modernizacją ul. Wojska Polskiego Zarząd Dróg 
Wojewódzkich prowadził rozmowy z p. Burmistrz na temat ewentualnej partycypacji. 

 
Ad.pkt. 7 

Wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta dokonała 
Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiając sylwetkę kandydata na stanowisko 
Skarbnika Miasta- Daniela Karaźniewicza. 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt w powyŜszej sprawie. Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych 
biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/106/08 – stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Ad. pkt. 8 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Nowym Mieście Lubawskim. Rada Miejska 
jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej 
sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/107/08 – stanowi zał. nr 5 do protokołu. 
 



Ad. pkt.9 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał projekt uchwały w sprawie 
rozstrzygnięcia uwagi do projektu zmian miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Nowe Miasto Lubawskie. 
Radna – L. Karczyńska 
w związku z tym, Ŝe w sesji uczestniczy p. Krzysztof Cichocki przedstawiciel p.  
Stefanii Cichockiej zwróciła się o odczytanie uzasadnienia do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał  uzasadnienie do projektu uchwały. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska przy 13 głosach „za” i 1 wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/108/08 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 
  

Ad. pkt.10 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Nowe Miasto 
Lubawskie. 
W dyskusji głos zabierali: 
Radny – B. Cieplak 
W §5 strefa Natura 2000 jest chyba poszerzona od linii brzegu. Czy nie jest szersza niŜ 5 m? 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska  
Procedura uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego jest dość długa i 
skomplikowana. Wymagane jest szereg uzgodnień. Na dzień kiedy był składany wniosek i 
uzgodnienie do Konserwatora Przyrody rzeczywiście były to odległości wprost określone i 
obowiązywały. Na dzień dzisiejszy cała procedura związana z uchwaleniem planu 
zagospodarowania przestrzennego jest zakończona. Niemniej jednak te przepisy, które 
obowiązywały w momencie uzgodnienia powinny być uwzględnione w tej chwili, bo w 
przeciwnym wypadku całą procedurę musielibyśmy wszczynać od początku. Zgodnie z tymi  
zapisami odległość 5 m. jest korzystniejsza niŜ wynikająca z przepisów , które miały wejść w 
Ŝycie w sierpniu ubr. 
Burmistrz  – A. Kopiczyńska 
Przepisy te są mniej restrykcyjne niŜ te, które były dotychczas obowiązujące i na które 
wyraził zgodę Konserwator Przyrody. W związku z tym będą obowiązywały przepisy 
wyŜszego rzędu w stosunku do całości tych ustaleń. Nie ma tu sprzeczności. 
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska  
Nam nie jest wolno dokonywać Ŝadnych zmian bez odpowiednich uzgodnień. Te 
uzgodnienia, które były poczynione przez nas w momencie występowania do Konserwatora 
Przyrody dla nas są wiąŜące i zgodnie z całą procedurą ustalania miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego one powinny się tutaj znaleźć. Doskonale państwo wiecie, 
Ŝe ta procedura wymaga szeregu uzgodnień i nie moŜemy podejmować uchwały w takim 
obszarze, który nie byłaby uzgodniony z odpowiednią  interpretacją. 
Radny – B. Cieplak 
Wyjaśnienia zrozumiałem tylko nie bardzo to do mnie trafiło. JeŜeli w planie będzie ta strefa 
szersza to przy uzgadnianiu poszczególnych działek inwestycyjnych czy innych moŜe dojść 
do konfliktów. W planie będzie 5 m, a strefa 20 m., ale jeŜeli p. Sekretarz twierdzi Ŝe tego 
zapisu nie moŜna zmienić. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Z naszej wiedzy wynika, Ŝe to jest poprawnie. Przyszło oficjalne pismo od Wojewódzkiego 
Konserwatora Przyrody, w którym wprost jest powiedziane, ze jest określona granica 5 m. Ja 
muszę się odwołać do tego pisma. 



Radny – B. Cieplak 
Ewentualnie zatwierdzimy, a jak będą jakieś korowody prawne to trzeba będzie poprawkę 
wprowadzić. Nie ma sensu, Ŝeby zmieniać całą procedurę. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
w takiej sytuacji mielibysmy 6 miesięcy stracone. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”)   podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/109/08 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 
Ad. pkt.11 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie pobierania opłat za ustawianie tablic informacyjnych na terenie gminy 
miejskiej Nowe Miasto Lubawskie. Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących 
udział w głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/110/08 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zasad i trybu przyznawania stypendiów sportowych oraz stypendiów za 
wyniki w sporcie. Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w 
głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/111/08 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał projekt uchwały w sprawie 
podejmowania czynności zmierzających do pozyskiwania środków finansowych w ramach 
programu Unii Europejskiej oraz innych programów celowych.  
Radny- B. Cieplak 
Czy ewentualnie, gdy p. Burmistrz podejmie decyzję - nie powinno to być zapisane w 
uchwale, Ŝe decyzja ta musi być zaakceptowana przez Radę ? 
Radca Prawny – D. Szwedowski 
To jest intencyjna uchwała i jej zaakceptowanie na pewno musi być zatwierdzone przez Radę 
Miasta. To jest jak gdyby wyraŜenie woli Rady do podejmowania pewnych działań, a jeŜeli 
juŜ dojdzie do zaciągania zobowiązań to Rada musi podjąć uchwałę. 
Burmistrz Miasta – A.Kopiczyńska 
 to wprost wynika z § 2 projektu uchwały. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
p. Burmistrz podejmie decyzję z upowaŜnienia tejŜe uchwały w sprawie wejścia w projekty 
nie skutkujące finansami, a przy partycypacji naszych środków p. Burmistrz zwraca się do 
Rady o akceptację w formie uchwały. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w powyŜszej sprawie. Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”)   podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/112/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

 
Ad. pkt.14 

Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na rozpoczęcie prac zmierzających do przystąpienia do 
Międzynarodowej Sieci Miast Slow Cities przy współpracy Samorządu Województwa 



Warmińsko-Mazurskiego. Rada Miejska jednomyślnie (przy 14 głosach „za”)   podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
 Uchwała Nr XVIII/113/08 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 15 

Przewodniczący RM – A. Nadolski odczytał  kandydatury radnych, którzy zadeklarowali się 
do pracy w  Komisji Rewizyjnej. 
Radny- A. Straus zgłosił kandydaturę M. Dei na przewodniczącego Komisji, który wyraził 
zgodę na kandydowanie. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim. Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/114/08 – stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

 
Ad. pkt. 16 

Przewodniczący RM – A. Nadolski odczytał  kandydatury radnych, którzy zadeklarowali się 
do pracy w stałych komisjach Rady Miejskiej. 
 Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie powołania stałych komisji Rady Miejskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim. Rada Miejska jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu) 
podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XVIII/115/08 – stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Ad. pkt. 17 
Przewodniczący Rady Miejskiej- A. Nadolski wraz z przewodniczącymi komisji przedstawili 
kolejno sprawozdania z działalności komisji Rady Miejskiej za 2007 r. : 
- przewodniczący Komisji BudŜetu, Finansów i Planowania – J. Oelberg, 
- przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury- Mariola Orzechowska, 
- przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony PrzeciwpoŜarowej i Ochrony  
  Środowiska – Henryk Mączkowski, który ponadto zapytał czy starostwo włączy się w 
budowę parkingu od wiaduktu do szpitala. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Mam zapewnienie p. starosty, Ŝe ta inwestycja będzie zrobiona. My dajemy materiały i 
projekt, a starostwo wykonawstwo. Być moŜe będzie rozbierane torowisko nad wiaduktem. 
Czy będziemy zainteresowani poszerzeniem tego wjazdu. To jest temat rozwojowy. Tryb i 
zasady jeszcze nie są do końca znane. 
- przewodniczący Komisji Rewizyjnej – M. Deja. Ponadto dodał, iŜ komisji Rewizyjna nie 
wypełniła w pełni planu, co wynika z faktu, Ŝe jednostki organizacyjne, które miały być 
objęte kontrolą były czy teŜ są w trakcie zmian organizacyjnych. Dlatego niecelowe było 
wprowadzanie dodatkowego zamieszania. Członkowie Komisji dosyć aktywnie pracują na 
posiedzeniach Rady jak i komisji przez co równieŜ wypełniają funkcje kontrolną Komisji 
Rewizyjnej. 
- przewodniczący Komisji do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych- Romuald     
  Koszewski, 
Rada Miejska przyjęła przedstawione sprawozdania, które na piśmie stanowią zał. nr 14-19 
do protokołu. 

Ad.pkt.18 
 
Sprawozdanie z wyników kontroli Komisji Rewizyjnej  przedstawił Przewodniczący Komisji 
– M. Deja.  



 Rada Miejska przyjęła przedstawione sprawozdanie, które na piśmie stanowią zał. Nr 20 do 
protokołu. 

Ad. pkt. 19 
Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski udzielili: 
A. Kopiczyńska  
- wniosek o partycypację w kosztach remontu został złoŜony do starosty, który zostanie 
obciąŜony notą, tak jak to wynika z dobrze pojętych praktyk. 
Prezes MPGK sp. zo.o.-M. Przybylski 
W zakresie polityki informacyjnej naszej firmy, związanej z problemem  jakości wody 
pierwsza informacja pojawiła się ok.13.01.br. Informacja ta określała datę 16.01. jako 
początek robót. Została wywieszona we wszystkich budynkach komunalnych, spółdzielczych 
i słupach ogłoszeniowych. Informowaliśmy tam mieszkańców, Ŝe na lewobrzeŜnej części 
miasta mogą wystąpić przerwy w dostarczaniu wody. Natomiast na  terenie całego miasta 
mogą wystąpić zakłócenia w dostawach wody, utrudnienia oraz dostawy wody o złych 
parametrach. TakŜe ta informacja juŜ była w posiadaniu mieszkańców na kilka dni przed 
samym procesem wyłączania urządzeń. Następne komunikaty, które się ukazywały i 
informowały o jakości wody były opracowywane przez stację nowomiejskiego sanepidu jako 
organ państwowy, mający prawo do wydawania komunikatów o stanie wody i jej parametrach 
fizykochemicznych i bakteriologicznych. Z chwilą, gdy byliśmy w posiadaniu komunikatów 
o stanie wody, a było ich  chyba 4, natychmiast nasi pracownicy te ogłoszenia roznosili. 
Nie sadzę, Ŝeby tutaj z naszej strony były jakiekolwiek zaniedbania co do polityki 
informowania mieszkańców. Pracujemy nad jakością wody. Kilka dni temu została 
wymieniona pompa głębinowa przy ul. Piastowskiej. Dzisiaj wymieniana jest pompa przy ul. 
Wodnej. Naszym zdaniem przyczyny, które spowodowały pogorszenie parametrów wody leŜą 
w tym, ze modernizowana była część stacji. Stare urządzenia nie pasują do nowych, dlatego 
wynikły takie problemy. Są to ujęcia głębinowe. Jedno ma głębokość 90  metrów, drugie 100 
 metrów. 90% wody dostarczanej w Polsce z ujęć głębinowych ma taki bagienny zapach.  
Przez to, Ŝe wynikły kłopoty z uruchomieniem całej stacji uzdatniania wody nasze urządzenia 
nie były w stanie pozbyć się tego zapachu. Druga przygoda to awaria ok. 8 dni temu w 
weekend. Mieliśmy do czynienia z zaprzestaniem pracy pompy głębinowej przy ul. Wodnej. 
Nastąpił zanik wody. Przy ponownym uruchomieniu zostały zerwane osady, które na sieci 
wodociągowej się gromadzą. Nie wystąpiłby ten problem, gdyby na oczyszczalni ścieków, 
tam gdzie istnieje całodobowy dyŜur  naszych pracowników, była odpowiednia sygnalizacja, 
która by informowała o pracy obu pomp głębinowych, a takŜe zestawu, który pompuje wodę 
do miasta. Z własnych środków wymieniliśmy  obie pompy głębinowe za 15 tys. zł. netto. 
Teraz z własnych środków zainstalujemy system automatycznego sygnalizowania awarii, po 
to aby natychmiast informował o awarii. Wiem, Ŝe mieszkańcy Nowego Miasta wykazali 
cierpliwość. Jak na razie nie mieliśmy Ŝadnych problemów ze złym dostarczaniem wody. 
Radna – L. Karczyńska 
Z tego wynika, ze ja mówiłam nieprawdę. Na oś. Marianowo bardzo szczegółowo śledzę 
wszystkie ogłoszenia na słupach i sklepach. Proszę mi wierzyć, Ŝe ani 13.I. nie było Ŝadnego 
ogłoszenia ani 16, ani 18. Pojawiły się dopiero w poniedziałek 21.I. Proszę p. Prezesie nie 
mówić, Ŝe były. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
Myślę, Ŝe z dyskusji wynika wniosek, Ŝeby w sytuacjach awaryjnych, czego nie Ŝyczę, 
ogłoszeń było duŜo i dotarły do wszystkich mieszkańców miasta. 
Prezes MPGK sp. zo.o.-M. Przybylski 
Często się zdarza, Ŝe jeŜeli poprosimy w sklepie o wywieszenie, to albo zapominają albo 
potem zrywają. Na stronach internetowych i urzędowych, takŜe była jedna informacja – 
13.01. 



Co do interpelacji radnego – Dei- nie było na naszych ogłoszeniach informacji kiedy woda 
przestaje być niezdatna do spoŜycia. Gdyby tak było to na ulicach Nowego Miasta pojawiłyby 
się beczkowozy. Natychmiast byłby zakaz  dostarczania wody do sieci wodociągowej. Takiej 
sytuacji nie było. Był 1 komunikat, który informował, Ŝe woda zawiera bakterie z grupy coli, 
ale jest zdatna do picia po przegotowaniu. Była bardzo dobra współpraca z Sanepidem. Nie 
było Ŝadnej potrzeby, aby sztab kryzysowy został uruchomiony. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Zawsze coś jest kosztem czegoś. Albo wchodzimy w duŜe inwestycje i coś robimy, natomiast 
odwlekanie czegokolwiek dlatego, ze mamy opór społeczny i tutaj toczy się taka dyskusja. 
Zdaje sobie sprawę, Ŝe ta dyskusja musiała wypłynąć, ale z drugiej strony co jest waŜniejsze. 
Przygotowanie stacji uzdatniania wody do takiego momentu, Ŝe wiemy, Ŝe jeŜeli będą upały, 
to wody nam nie zabraknie, bo jest ciśnienie w tej chwili takie, Ŝe zabezpiecza wszystkie 
problemy miasta. Taka świadomość, Ŝe nie będziemy musieli wody kupować z ościennych 
gmin. Mamy wodę dobrej jakości ze złóŜ głębinowych, którą naleŜy tłoczyć. Wiadomo, Ŝe to 
rości pewne kłopoty. Ale jeŜeli będziemy razem tutaj nie nagłaśniać, Ŝe ktoś się znowu 
podłoŜył i coś nam nie wyszło. Tylko idźmy w tym kierunku, przepraszajmy, rozmawiajmy. 
Starajmy się wytłumaczyć pewne niedogodności, ale to tylko w imię dobrze pojętego naszego 
własnego interesu, Ŝe będzie lepiej. To jest taka refleksja z tej dyskusji i miałabym nadzieję, 
Ŝe rzeczywiście państwo będziecie działać w tym kierunku i przepraszać swoich wyborców, 
Ŝe pewne działania są, mimo, Ŝe obciąŜone pewnym błędem. Z naszej strony poszły 
komunikaty. Trudno Ŝebym  docierała do kaŜdego mieszkańca miasta. 
Radna – L. Karczyńska 
Ja nie robię Ŝadnej pracy dywersyjnej, tylko Ŝe mieszkańcy mojego osiedla rzeczywiście nie 
wiedzieli o tym. Chodziło wyłącznie o sposób zawiadomienia mieszkańców. 
Radny – M. Deja 
Nie było moim celem wywoływać dyskusji, dlatego teŜ dałem interpelację na piśmie i w 
takiej formie chciałbym otrzymać odpowiedź. Skoro jednak dyskusja została wywołana to 
uwaŜam p. prezesie, Ŝe skoro woda była zdatna do spoŜycia, to naleŜało dać komunikat – nic 
się nie stało, pijcie dalej. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
MoŜe nie do końca, bo czytałem komunikat Sanepidu, Ŝe woda nadaje się do picia po 
przegotowaniu. 
Radny -B. Cieplak 
Proste rozwiązanie. Mamy szkoły podstawowe, liceum. JeŜeli zaistnieje taka sytuacja, Ŝeby 
nauczyciele w klasach przekazali, aby dzieci zapisały w zeszycie, Ŝe np. od dzisiaj woda nie 
nadaje się do spoŜycia. Bardzo szybka informacja. Dziecko moŜe przekazać sąsiadowi i 
rodzinie. Nie będę mówił o kościele. 
Przewodn. RM – A. Nadolski 
 w tym czasie były ferie, ale idea dobra. 
Prezes MPGK sp. zo.o. –M. Przybylski 
Nie było Ŝadnego przypadku powikłań Ŝołądkowych. 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
JeŜeli będą  pewne działania, które wprost będą godzić w dobrą opinię i Burmistrza i Prezesa i 
firm miejskich, a będą skierowane tylko na działania wynikające z zabezpieczenia 
mieszkańców obiecuję, Ŝe akcja będzie prowadzona w sposób bardziej przemyślany i 
uzgodniona z szerszej ilości osobami. 
Z kolei p. Burmistrz – A. Kopiczyńska kontynuowała odpowiedzi: 
- odnośnie chodnika przy ul. Lipowej ok. 20.II. będzie wspólne posiedzenie komisji dot. dróg, 
chodników i wszelkich działań zmierzających do poprawy naszej substancji komunikacyjnej. 
JeŜeli państwo zadecydujecie będzie ten chodnik robiony, 



- odnośnie palenia w piecach nie mam sankcji, Ŝeby wchodzić do domów i sprawdzać czym 
się pali. Nie mamy wypracowanych procedur z wydziałem ochrony środowiska p. starosty. 
MoŜemy tylko prowadzić akcję uświadamiającą i za pomocą takŜe mediów wzywać 
mieszkańców czy te przedmioty, które wrzucają do pieców nadają się do spalenia, 
- odnośnie wymiany Ŝarówek przy ul. Krzywej nie znam tematu, po zapoznaniu się odpowiem 
na piśmie, 
- ul. Wojska Polskiego to jest ulica o charakterze trochę strategicznym, gdyŜ jest ulicą 
dojazdową do naszej strefy ekonomicznej. Łączy się poprzez ul. Piastowską z ul. 
Makuszyńskiego. W tej chwili na niej jest wzmoŜony ruch ze względu na prowadzoną 
inwestycję. Później około 10 tirów będzie codziennie po tej ulicy dodatkowo jeździć. Ulica ta 
ma przekrój o róŜnej szerokości. Naprawdę nie da się dwóch tirów zmieścić w pasie 
drogowym. Tak jak mówiłam będę wnioskowała do Wojewódzkiego Zarządu Dróg o 
poszerzenie światła drogi kosztem chodników. Dzisiaj przedstawiciele Zarządu Dróg 
przedstawili swoją propozycję w sprawie zawarcia porozumienia w kwestii wykonania 
wspólnej inwestycji w obszarze 300  m. długości tej drogi łączącej ul. Jagiellońską z 
Piastowską. Na dzień dzisiejszy Ŝadne ustalenia co do kosztów i terminów nie zapadły. 
Natomiast jest wspólna wola wykonania tej inwestycji, 
- na interpelację złoŜoną na ręce p. radnego  - odpowiem na piśmie. 
 

Ad. pkt. 20 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XVI-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
Adam Kłosowski                                                                          Andrzej Nadolski 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


